

ПРОГРАММА
Международного форума
общественной дипломатии
«Диалог на Волге:
мир и взаимопонимание в XXI веке»
31 октября – 01 ноября 2018 г.

31 октября, среда

Конференц-центр «Волга Холл»,
ул.Профсоюзная, 13

13.30 – 15.00 *Дискуссия №1 «Глобальная
политика в эпоху нестабильности»*

Модератор: **Сергей Анатольевич Панкратов** (Волгоград, РФ) – заведующий кафедрой международных отношений, политологии и регионоведения Волгоградского государственного университета, доктор политических наук, профессор.

Участники:

Иржи Машталка (Чехия) – депутат Европейского парламента, заместитель председателя делегации Европарламента в комитете парламентского сотрудничества ЕС – Россия, доктор наук.

Вилфрид Бергманн (ФРГ) – заместитель Председателя правления Германо-Российского форума, доктор наук, профессор.

Ханс Кёхлер (Австрия) – президент международной неправительственной организации «Международная организация прогресса», доктор наук, профессор.

Билл Боэрум (США) – почетный председатель Совета директоров Ассоциации породненных городов США.

Юрий Федорович Староватых (РФ) – президент Волгоградского областного отделения общероссийского общественного фонда «Российский фонд мира», почетный гражданин города-героя Волгограда, почетный гражданин Хиросимы.

Василий Валерьевич Тараканов (РФ) – ректор Волгоградского государственного университета, доктор экономических наук, профессор.

15.00 – 15.30 **КОФЕ-БРЕЙК**

15.30 – 17.00 *Дискуссия №2 «Города как
посланцы мира: практики*

PROGRAM
of the International Forum of
People's Diplomacy
“Dialogue on the Volga: Peace and Mutual
Understanding in the 21st Century”
October 31 – November 01, 2018

October 31, Wednesday

“Volga Hall” conference hall at
13, Profsoyuznaya St.

13.30 – 15.00 Discussion No.1 “*Global
Politics in the Age of
Instability*”

Moderator: **Sergey Pankratov** (Volgograd, Russia) – Head of the Department for International Relations, Political Science and Regional Studies of Volgograd State University, Doctor of Political Sciences, Professor.

Participants:

Dr. Jiří Maštálka (Czech Republic) – Member of the European Parliament, Vice-Chair in the Delegation to the EU-Russia Parliamentary Cooperation Committee.

Dr. Wilfried Bergmann (Germany) – Deputy Chairman of the German-Russian Forum, Professor.

Dr. Hans Köchler (Austria) – President of the International Progress Organization (international non-governmental organization), Professor.

Bill Boerum (USA) – Honorary Chairman of the Board of Directors of Sister Cities International association in the United States.

Yury Starovatykh (Russia) – Chair of the Volgograd regional branch of the Russian Civil Foundation “Russian Peace Foundation”, honorary citizen of the hero-city of Volgograd, honorary citizen of Hiroshima.

Vasily Tarakanov (Russia) – Rector of Volgograd State University, Doctor of Economic Sciences, Professor.

15.00 – 15.30 **COFFEE BREAK**

15.30 – 17.00 Discussion No.2 “*Cities as
Peace Messengers:*

*муниципального миротворчества
в XXI веке»*

Модератор: **Душан Стоянович** (Словень-Градец, Словения) – исполнительный генеральный секретарь Международной ассоциации городов-посланцев мира.

Участники:

Венсан Н'шо Куао (Абиджан, Республика Кот-д'Ивуар) – вице-губернатор автономного округа Абиджан, президент Международной ассоциации городов-посланцев мира,

Виктор Хаджиавраам (Морфу, Республика Кипр) – мэр Морфу, президент Международной ассоциации городов-посланцев мира,

Андрей Косолапов (Волгоград, РФ) – председатель Волгоградской городской Думы,

Абдул Хан (Ковентри, Великобритания) – заместитель лидера Городского совета Ковентри,

Роланд Метлинг (Росток, ФРГ) – обербургомистр Ростoka,

Такешита Тамаи (Иокогама, Япония) – глава представительства муниципалитета Иокогама во Франкфурте.

1 ноября, четверг

10.00 – 14.00 Работа круглых столов и конференции

Научная библиотека Волгоградского государственного университета,
пр-т Университетский, 100

КРУГЛЫЙ СТОЛ 1

*«Улучшая город, улучшаем качество жизни:
развитие городов как миротворчество»*

(в рамках 29-й Генеральной ассамблеи
Международной ассоциации городов-посланцев мира)

Модератор: **Алла Эдуардовна Калинина** (Волгоград, РФ) – первый проректор Волгоградского государственного университета, доктор экономических наук, профессор.

10.00 – 11.30 Вопросы для обсуждения:
1. Сотрудничество городов как миротворческий процесс: возможности муниципалитетов в современных международных реалиях.

*Municipal Peacemaking Practice
in the 21st Century”*

Moderator: **Dušan Stojanovič** (Slovenj Gradec, Slovenia) – Executive Secretary General of the International Association of Peace Messenger Cities.

Participants:

Vincent N'cho Kouaoh (Abidjan, Republic of Côte d'Ivoire) – Vice-Governor of Abidjan Autonomous District, President of the International Association of Peace Messenger Cities,

Victor Hadjiavraam (Morphou, Republic of Cyprus) – Mayor of Morphou, President of the International Association of Peace Messenger Cities,

Andrey Kosolapov (Volgograd, Russia) – Chair of Volgograd City Council,

Abdul Khan (Coventry, Great Britain) – Deputy Leader of the City Council,

Roland Methling (Rostock, Germany) – Mayor of Rostock,

Takeshi Tamai (Yokohama, Japan) – Chief Representative of the City of Yokohama Frankfurt Representative Office.

November 1, Thursday

10.00 – 14.00 Work of 5 round tables and a conference

Academic Library of
Volgograd State University
at 100, Universitetsky avenue

ROUND TABLE 1

*“Improving a City – Enhancing the Quality of Life:
Cities’ Development as a Peacemaking Process”*

(held within the frame of the 29th General Assembly of the International
Association of Peace Messenger Cities)

Moderator: **Alla Kalinina** (Volgograd, Russia) – First Deputy Rector of Volgograd State University, Doctor of Economic Sciences, Professor.

10:00 – 11:30 Questions for discussion:
1. City-to-City cooperation as a peacemaking process: the opportunities of municipalities under the current international circumstances.
2. Cities’ diplomacy: experience of

<p>2. Дипломатия городов: опыт муниципалитетов по продвижению мирных инициатив.</p> <p style="text-align: center;">Докладчики:</p> <p>Душан Стоянович (Словень-Градец, Словения) – исполнительный генеральный секретарь МАГПМ. <i>«Памятка для города-посланца мира»</i></p> <p>Боян Павлович (Крагуевац, Сербия) – начальник департамента по внутреннему и международному сотрудничеству и протокольным вопросам мэрии Крагуеваца. <i>«Международное сотрудничество как миротворческий процесс: совместные проекты Крагуеваца (Сербия) и Ингольштадта (Германия)»</i></p> <p>Абдул Хан (Ковентри, Великобритания) – заместитель лидера Городского совета Ковентри. <i>«Ковентри – международный город мира и примирения»</i></p> <p>Дэвид Абдилла (Зуррик, Мальта) – член Городского совета Зуррика. <i>«Муниципалитет Зуррика и его международная работа»</i></p> <p>Виктор Хаджиавраам (Морфу, Кипр) – мэр Морфу, президент МАГПМ. <i>«Гибкость политики местных властей и их ведущая роль в строительстве прочных и здоровых отношений между народами»</i></p> <p style="text-align: center;">Обсуждение</p> <p>11:30 – 12:00 КОФЕ-БРЕЙК</p> <p>12:00 – 14:00 Вопросы для обсуждения:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Почему развитие городов – это миротворчество? 2. Города в постиндустриальном мире: какими они должны быть? 3. Новые потребности населения и новые грани качества жизни в городе. <p style="text-align: center;">Докладчики:</p> <p>Даниил Петрович Фролов (Волгоград, РФ) – заведующий кафедрой маркетинга Волгоградского государственного университета, доктор экономических наук, профессор. <i>«Старопромышленный город между нео- и постиндустриализацией. Опыт Волгограда»</i></p> <p>Миржана Дзянович Станич (Сараево, Босния и Герцеговина) – управляющий делами Городского совета Сараево.</p>	<p>municipalities in the promotion of peace-oriented initiatives.</p> <p style="text-align: center;">Speakers:</p> <p>Dušan Stojanovič (Slovenj Gradec, Slovenia) – Executive Secretary General of the IAPMC. <i>“Template for a Peace Messenger City”</i></p> <p>Bojan Pavlović (Kragujevac, Serbia) – Head of Department for Internal and International Cooperation and Protocol Affairs. <i>“Cooperation Development and Peacemaking Process – Kragujevac (Serbia) and Ingolstadt (Germany)”</i></p> <p>Abdul Khan (Coventry, Great Britain) – Deputy Leader of the City Council. <i>“Coventry – International City of Peace and Reconciliation”</i></p> <p>David Abdilla (Zurrieq, Malta) – Zurrieq Local Councillor. <i>“Municipality-Related International Work in Zurrieq”</i></p> <p>Victor Hadjiavraam (Morphou, Cyprus) – Mayor of Morphou, President of the IAPMC. <i>“Flexibility of Local Authorities and Their Leading Role in Creating Solid and Healthy Relations amongst Nations”</i></p> <p style="text-align: center;">Discussion</p> <p>11.30 – 12.00 COFFEE BREAK</p> <p>12:00 – 14:00 Questions for discussion:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Cities development – why is it equal to peace promotion? 2. Cities in the post-industrial world: what should they be like? 3. New demands of population and new dimensions of the quality of life in cities. <p style="text-align: center;">Speakers:</p> <p>Daniil Frolov (Volgograd, Russia) – Head of the Department of Marketing at Volgograd State University, Doctor of Economic Sciences, Professor. <i>“The City of Old Industry: between Neo- and Post-Industrialization. Volgograd Experience”</i></p> <p>Mirjana Đanović Stanić (Sarajevo, Bosnia and Herzegovina) – Head of the Department for professional affairs of Sarajevo City Council.</p>
--	---

«Реализация проектов по развитию территории как средство продвижения мира и примирения в пост-конфликтном обществе – новейший опыт муниципалитета Сараево»

Зена Лисандру Панайидес (Лефконико, Кипр) – мэр Лефконико.
«Возведение мостов мира»

Иван Алексеевич Гусев (Москва, РФ) – координатор социально-образовательных программ региональной инновационной площадки проектного офиса «Учим&Знаем».
«Социально-образовательные инициативы для улучшения качества жизни (на примере федерального социально-образовательного проекта «Учим&Знаем»)»

Обсуждение

КРУГЛЫЙ СТОЛ 2

«Механизмы международного партнерства муниципалитетов»

(в рамках проектного офиса Союза российских городов «Международные отношения»)

Модератор: **Андрей Владимирович Косолапов** (Волгоград, РФ) – председатель Волгоградской городской Думы, руководитель проектного офиса Союза российских городов «Международные отношения».

10:00 – 11:30 Вопросы для обсуждения:

1. Роль межмуниципального сотрудничества в укреплении международной стабильности.
2. Совершенствование механизмов международного межмуниципального сотрудничества как инструмент развития городской дипломатии.

Докладчики:

Сье Юань (Пекин, КНР) – вице-президент Международной Китайской ассоциации дружбы городов.
«Создание международной сети дружбы городов»

Юрген Ротерс (Берлин, ФРГ) – координатор муниципальных программ Германо-Российского форума.
«Деятельность Германо-Российского Форума в рамках межмуниципального сотрудничества»

Иван Владимирович Грицун (Москва, РФ) – руководитель отдела международного и межмуниципального сотрудничества Союза российских городов.
«Расширение роли городов в международной

«Development Projects to Promote Peace and Reconciliation in a Post-Conflict Society – the latest City of Sarajevo experiences»

Zena Lysandrou Panayides (Lefkoniko, Cyprus) – Mayor of Lefkoniko.
“Building Bridges of Peace”

Ivan Gusev (Moscow, Russia) – Social and Educational Programs Coordinator of the “Uchim&Znaem” Project Office regional innovation platform.
“Social-Educational Initiatives for the Improvement of Living Standards (drawing on the example of the ‘Uchim&Znaem’ federal social-educational project)”

Discussion

ROUND TABLE 2

“Mechanisms of the International Municipal Partnership”

(held within the frame of the “International Relations” project office of the Union of Russian Cities)

Moderator: **Andrey Kosolapov** (Volgograd, Russia) – Chair of Volgograd City Council, Head of the “International Relations” project office of the Union of Russian Cities.

10:00 – 11:30 Questions for discussion:

1. Role of intermunicipal cooperation in the strengthening of international stability.
2. Optimization of international city-to-city cooperation mechanisms as a development tool for people’s diplomacy.

Speakers:

Xie Yuan (Beijing, China) – Vice President of China International Friendship Cities Association.
“The Building of International Friendship Cities’ Network”

Jürgen Roters (Berlin, Germany) – Municipal Programs Director of the German-Russian Forum.
“Activities of the German-Russian Forum within the Frame of Intercity Cooperation”

Ivan Gritsun (Moscow, Russia) – Head of the Department for international and intermunicipal cooperation at the “Union of Russian Cities”.

политике. *Концептуализация городской дипломатии»*

Билл Бозрум(Сонома, США) – почетный председатель Совета директоров Ассоциации породненных городов США.

«Применение тематики конференций для определения общих позиций в сотрудничестве»

Обсуждение

11:30 – 12:00 КОФЕ-БРЕЙК

12:00 – 14:00 Вопросы для обсуждения:

1. Современное межмуниципальное партнерство: региональный опыт.
2. Значение межмуниципального партнерства для развития городов.

Докладчики:

Михаил Тимофеевич Мартынюк (Москва, РФ) – ответственный секретарь Международной ассоциации «Породненные города».

«Межмуниципальное сотрудничество в рамках партнерских и побратимских связей городов»

Владимир Григорьевич Репринцев(Самара, РФ) – исполнительный директор Ассоциации городов Поволжья.

«Роль общественной дипломатии в развитии связей между городами: межмуниципальное сотрудничество как успешный опыт взаимодействия на примере городов Поволжья»

Евгений Борисович Молин(Новосибирск, РФ) – председатель комитета по международному сотрудничеству и внешнеэкономическим связям мэрии города Новосибирска.

«Развитие международного сотрудничества города Новосибирска: возможности и оценка его эффективности»

Ван Дэчжан (Чэнду, КНР) – начальник исследовательского кабинета народного правительства города Чэнду.

«Городская функциональность: улучшить показатели, чтобы улучшить жизнь»

Обсуждение

КРУГЛЫЙ СТОЛ 3

«Россия и Германия: перспективы отношений в меняющемся мире»

10.00 – 11.30 дискуссия о германо-российских отношениях.

“Expanding the Role of Cities in International Politics. Conceptualization of City Diplomacy”

Bill Boerum (Sonoma, USA) – Honorary Chairman of the Board of Directors of Sister Cities International.

“Using Conference Themes to Find Common Ground for Cooperation”

Discussion

11.30 – 12.00 – COFFEE BREAK

12.00 – 14.00 Questions for discussion:

1. Intermunicipal partnership today: regional experience.
2. Significance of intermunicipal partnership for cities’ development.

Speakers:

Mikhail Martyniuk (Moscow, Russia) – Executive Secretary of the “Twin-Cities” International Association.

“Intermunicipal Cooperation within the Frame of Twinning and Partnership Links between Cities”

Vladimir Reprintsev (Samara, Russia) – Executive Director of the Association of the Volga Region Cities.

“Role of People’s Diplomacy in the Development of Relations between Cities: Intermunicipal Cooperation as a Successful Interaction Experience: drawing on the example of the Volga Region Cities”

Evgeny Molin (Novosibirsk, Russia) – Chair of the Committee for international cooperation and external economic relations of the City of Novosibirsk.

“Development of International Cooperation for Novosibirsk: Opportunities and Effectiveness Assessment”

Wang Dezhang (Chengdu, China) – Head of the Research Cabinet of the People’s Government of Chengdu.

“Improve Urban Functionality to Make Better Life”

Discussion

ROUND TABLE 3

“Russia and Germany: Relationship Perspectives in the Changing World”

Модератор: **Керстин Кайзер** (Берлин, ФРГ) – руководитель российского филиала Фонда Розы Люксембург.

Докладчики:

Владимир Анатольевич Морозов (Москва, РФ) – программный координатор проекта Российского совета по международным делам (РСМД) «Российско-германский диалог по международным отношениям».

«Россия и Германия в меняющемся мире – партнерство или отчуждение?»

Вольфганг Герке (Берлин, ФРГ) – общественный деятель, публицист.

«Германо-российские отношения на современном этапе»

Детлеф Лехлер (Берлин, ФРГ) – представитель Союза предпринимателей Бранденбург – Берлин, член Правления Европейского форума по вопросам энергетики и окружающей среды, член Правления организации Бранденбург 21, доктор наук.

«Бизнес-сообщество Германии и отношения с Россией в эпоху санкций»

Обсуждение

11:30 – 12:00

КОФЕ-БРЕЙК

12:00 – 14:00

дискуссия об образе России в немецких СМИ и образе Германии в российских СМИ.

Модератор: **Михаэль Шлик** (Берлин, ФРГ) – пресс-секретарь фракции «Левые» в бундестаге ФРГ.

Вопросы для обсуждения:

1. Являются ли германские СМИ независимыми на самом деле?
2. Свободны ли СМИ в России?
3. Зачем германские и российские СМИ провоцируют друг друга?
4. Какой вклад могут внести германские и российские СМИ в улучшение германо-российских отношений?

КРУГЛЫЙ СТОЛ 4

«Культура и международные отношения XXI века: цивилизационный выбор, вызовы и перспективы»

Модератор: **Яна Сергеевна Бесядынская** (Москва, РФ) – Посол доброй воли Российской Ассоциации

10.00 – 11.30 discussion about German-Russian relations.

Moderator: **Kerstin Kaiser** (Berlin, Germany) – Chair of the Russian Office of Rosa Luxemburg Foundation.

Speakers:

Vladimir Morozov (Moscow, Russia) – Program coordinator of the “Russian-German International Affairs Dialogue” project by Russian International Affairs Council (RIAC).

“Russia and Germany in the Changing World – Partnership or Alienation?”

Wolfgang Gehrcke (Berlin, Germany) – civic activist and public figure.

“German-Russian Relations at Their Current Stage”

Dr. Detlef Lechler (Berlin, Germany) – representative of the Brandenburg–Berlin Entrepreneurs Union, member of the Board of the European Forum for Energy and Environment, member of the Board of “Brandenburg 21”.

“German Business Community and Relations with Russia in the Era of Sanctions”

Discussion

11.30 – 12.00

COFFEE BREAK

12.00 – 14.00

discussion about the image of Russia in German media and the image of Germany in Russian media.

Moderator: **Michael Schlick** (Berlin, Germany) – Press-secretary of DIE LINKE political faction in Bundestag of the Federal Republic of Germany.

Questions for discussion:

1. Are German media truly independent?
2. Are Russian media truly free?
3. Why do German and Russian media keep provoking each other?
4. How can German and Russian media contribute to the improvement of German-Russian relations?

ROUND TABLE 4

“Culture and International Relations of the 21st Century: Civilized Choice, Challenges and Perspectives”

Содействия ООН, музыкант, продюсер.

10:00 – 11:30 Вопросы для обсуждения:

1. Культура как мощный фактор решения проблем современности.
2. Проблемы межкультурного диалога в международных отношениях.
3. Культурная дипломатия как создание благоприятного образа страны.
4. Культурное сотрудничество как основа деятельности государства и общества.

Докладчики:

Яна Сергеевна Бесядынская (Москва, РФ) – Посол доброй воли Российской Ассоциации Содействия ООН, музыкант, продюсер.

«Деятельность Российской Ассоциации Содействия ООН в период международного десятилетия сближения культур»

Ольга Юрьевна Осадчая (Волгоград, РФ) – и.о. ректора Волгоградской консерватории им. П.А. Серебрякова, кандидат философских наук. *«Музыкальное искусство как инструмент международной дипломатии»*

Ольга Николаевна Ананьева (Волгоград, РФ) – директор МБУ ДО Волгограда «Детская школа хореографического искусства», заслуженный работник культуры Российской Федерации, обладатель Почетного знака Волгоградской области «Хранитель традиций». *«Международные детские проекты как важнейший инструмент взаимодействия с зарубежными странами в области искусства и культуры (на примере проектов детского ансамбля народного танца «Волжаночка»)»*

Павел Александрович Трибунский (Москва, РФ) – старший научный сотрудник ГБУК города Москвы «Дом русского зарубежья имени Александра Солженицына», кандидат исторических наук. *«Международная деятельность Дома русского зарубежья: возможности и перспективы»*

Алена Шерикова, Ольга Кренцел (Хемнитц, ФРГ) – представители общества «Колорит» по вопросам образования и воспитания. *«Деятельность общества "Колорит" в рамках проекта "Волгоград-Хемнитц: города-побратимы"»*

Катарина Бабич (Крагуевац, Сербия) – старший

Moderator: **Yana Besiadynskaya** (Moscow, Russia) – Goodwill Ambassador of the United Nations Association of Russia, musician, producer.

10.00 – 11.30 Questions for discussion:

1. Culture as a powerful factor of solving the problems of nowadays.
2. Problems of an intercultural dialogue in international relations.
3. Cultural diplomacy as a projection of a country's positive image.
4. Cultural cooperation as a foundation for the activities of a state or its society.

Speakers:

Yana Besiadynskaya (Moscow, Russia) – Goodwill Ambassador of the United Nations Association of Russia, musician, producer.

“Activities of the United Nations Association of Russia during the International Decade for the Rapprochement of Cultures”

Olga Osadchaya (Volgograd, Russia) – Acting Rector of Volgograd Conservatory in the Name of Pavel Serebriakov, Candidate of Philosophical Sciences, Professor.

“Art of Music as an Tool of International Diplomacy”

Olga Ananyeva (Volgograd, Russia) – Headmaster of the “School of Children’s Choreographic Art” municipal city-funded institution of extracurricular education in Volgograd, Merited Worker of Culture of the Russian Federation, bearer of the Volgograd region’s Honorary Sign “Keeper of Traditions”.

“International Children Projects as a Crucial Tool in the Artistic and Cultural Interaction with Foreign Countries: drawing on the example of the ‘Volzhanochka’ Children Ensemble of Folk Dance)”

Pavel Tribunsky (Moscow, Russia) – senior research fellow of “The Alexander Solzhenitsyn House of Russia Abroad” Moscow State Budgetary Culture Institution, Candidate of Historical Sciences.

“International activities of the House of Russia Abroad: opportunities and perspectives”

Elena Sherikova, Olga Krensel (Chemnitz, Germany) – education officers of the “Kolorit” public organization for cultural cooperation.

“KOLORIT” e.V. and its activity within the frame of the project ‘Volgograd and Chemnitz: Partner-

сотрудник мемориального парка «Крагуевацкий октябрь».

«Мемориальный парк «Крагуевацкий октябрь: коллективная память и культурная идентичность», документальный ролик «Символы мемориального парка «Крагуевацкий октябрь»»

Обсуждение

КРУГЛЫЙ СТОЛ 5

«Молодежная политика и общественная дипломатия: преодолевая социальные стереотипы, формируя толерантную среду»

Модератор: **Елена Федоровна Парубочая** (Волгоград, РФ) – директор Центра общественной дипломатии Волгоградского государственного университета, доцент кафедры международных отношений, политологии и регионоведения Волгоградского государственного университета.

10:00 – 11:30 Вопросы для обсуждения:

1. Общественная дипломатия в XXI веке и современные международные отношения: взгляд молодежи.
2. Международная молодежная дипломатия как инструмент формирования имиджа государства.

Докладчики:

Иван Валерьевич Радко (Волгоград, РФ) – председатель Комитета молодежной политики и туризма администрации Волгограда.
«Реализация государственной молодежной политики на территории Волгограда»

Никита Владимирович Пискунов (Волгоград, РФ) – эксперт Центра общественной дипломатии Волгоградского государственного университета, ассистент кафедры международных отношений, политологии и регионоведения Волгоградского государственного университета.
«Общественная дипломатия России: старые проблемы, новые возможности»

Кирилл Михайлович Макаренко (Волгоград, РФ) – ассистент кафедры международных отношений, политологии и регионоведения Волгоградского государственного университета, член Молодежного отделения российского общества политологов.
«Российская молодежная политика в реализации принципов общественной дипломатии»

Обсуждение

Cities’»

Katarina Babić (Kragujevac, Serbia) – Senior Curator at the “Kragujevacki oktobar” Memorial Park.

“Memorial Park October in Kragujevac: Collective Memory and Cultural Identity”, documentary *“Symbols of The Memorial Park October in Kragujevac”*

Discussion

ROUND TABLE 5

“Youth Policy and People’s Diplomacy: Overcoming Social Stereotypes, Building an Environment for Tolerance”

Moderator: **Elena Parubochaya** (Volgograd, Russia) – Director of the Center of People’s Diplomacy at Volgograd State University, Assistant Professor at the Department for International Relations, Political Science and Regional Studies of Volgograd State University

10:00 – 11:30 Questions for discussion:

1. Public diplomacy in the 21st century and international relations nowadays: through the eyes of youth.
2. International youth diplomacy as a national imagebuilding tool.

Speakers:

Ivan Radko (Volgograd, Russia) – Chair of the Committee for youth policy and tourism of Volgograd administration.
“Realization of State Youth Policy on the Territory of Volgograd”

Nikita Piskunov (Volgograd, Russia) – expert of the Center of People’s Diplomacy at Volgograd State University, Assistant at the Department for International Relations, Political Science and Regional Studies of Volgograd State University.
“Russian Public Diplomacy: Old Problems, New Opportunities”

Kirill Makarenko (Volgograd, Russia) – Assistant at the Department for International Relations, Political Science and Regional Studies of Volgograd State University, members of the Russian Society of Political Scientists (Youth Section).
“Russian Youth Policy in the Realization of Public Diplomacy Principles”

<p>11:30 – 12:00 КОФЕ-БРЕЙК</p> <p>12:00 – 14:00 Вопросы для обсуждения: 1. Образовательные обмены и общественная дипломатия. 2. Возможности общественной дипломатии глазами иностранных студентов.</p> <p>Докладчики:</p> <p>У Цюаньмин (КНР) – аспирант кафедры русской филологии и журналистики Волгоградского государственного университета. <i>«Молодежная политика и дипломатия в Китае»</i></p> <p>Дуня Фаигкызы Ахадова (Волгоград, РФ) – председатель Волгоградского отделения Азербайджанского молодежного объединения России «АМОР». <i>«Участие азербайджанской молодежи в общественной дипломатии Российской Федерации и Республики Азербайджан»</i></p> <p>Дарина Мендекановна Идолбаева (Волгоград, РФ) – руководитель центра молодежной политики Волгоградского государственного аграрного университета, председатель Волгоградского отделения Российского союза сельской молодежи. <i>«Опыт работы ФГБОУ ВО «Волгоградского государственного аграрного университета» по профилактике экстремистских настроений в студенческой среде»</i></p> <p>Обсуждение</p> <p>14.00 – 15.00 КОФЕ-БРЕЙК</p> <p>10.00 – 13.30 КОНФЕРЕНЦИЯ <i>«Зарождение побратимского движения как гуманитарный итог Сталинградской битвы»</i></p> <p>Музей-панорама «Сталинградская битва», ул. имени Маршала В.И. Чуйкова, 47</p> <p>Модератор: Антон Иванович Лукаш (Волгоград, РФ) – член Общественного совета при комитете науки, образования и молодежной политики Волгоградской области, член совета Волгоградского регионального отделения Ассоциации юристов России, кандидат социологических наук.</p> <p>10.00 – 11.30 Вопросы для обсуждения: 1. Празднование 75-летия начала прямой народной дипломатии – основы развития добрых и</p>	<p>Discussion</p> <p>11:30 – 12:00 COFFEE BREAK</p> <p>12:00 – 14:00 Questions for discussion: 1. Educational exchanges and public diplomacy. 2. The opportunities of public diplomacy as seen by international students.</p> <p>Speakers:</p> <p>Wu Quanming (China) – Post-Graduate Student at the Department of Russian Philology and Journalism of Volgograd State University. <i>“Youth Policy and Diplomacy in China”</i></p> <p>Dunia Akhadova (Volgograd, Russia) – Chair of the Volgograd branch of the Azerbaijan Youth Association of Russia (AMOR). <i>“Participation of Azerbaijan Youth in Public Diplomacy of the Russian Federation and the Republic of Azerbaijan”</i></p> <p>Darina Idolbaeva (Volgograd, Russia) – Head of the Youth Policy Center at Volgograd State Agrarian University, Chair of the Volgograd branch of the Russian Union of Rural Youth. <i>“Work Experience of Federal State Budgetary Educational Institution of the Higher Education ‘Volgograd State Agrarian University’ on Prophylaxis of Extremist Spirits in Student Environment”</i></p> <p>Discussion</p> <p>14:00 – 15:00 COFFEE BREAK</p> <p>10.00 – 13.30 CONFERENCE <i>“Birth of the Twinning Movement as a Humanitarian Outcome of the Battle of Stalingrad”</i></p> <p>“Battle of Stalingrad” museum panorama at 47, Chuikova St.</p> <p>Moderator: Anton Lukash (Volgograd, Russia) – member of the Public Council at the Committee for Science, Education and Youth Policy of Volgograd region, Board Member of the Volgograd regional branch of the Association of Lawyers of Russia, Candidate of Sociological Sciences.</p> <p>10.00 – 11.30 Questions for discussion:</p>
--	--

взаимовыгодных отношений между народами, демонстрация и создание позитивного имиджа стран.

2. Народная дипломатия – эффективная форма прямого международного культурного сотрудничества.

Докладчики:

Джон Маттон (Ковентри, Великобритания)– член Городского совета Ковентри.

«75 лет дружбы между Волгоградом и Ковентри»

Юрий Викторович Чехов (Волгоград, РФ)– председатель Совета Волгоградского регионального отделения общероссийской общественной организации «Деловая Россия».

«О присвоении звания "Почетный гражданин города-героя Волгограда" Ее Величеству Королеве-матери Великобритании Елизавете Виндзорской»

Цин Бомин (Пекин, КНР)– генеральный секретарь Международной китайской ассоциации дружбы городов.

«Международные дружеские связи китайских городов: от залечивания ран войны к обоюдновыгодному сотрудничеству»

Светлана Анатольевна Аргасцева (Волгоград, РФ)– заведующий отделом экспозиционно-выставочной работы Музея-заповедника «Сталинградская битва», кандидат искусствоведения.

«Помнит мир спасенный»

Обсуждение

11.30 – 12.00 КОФЕ-БРЕЙК

12.00 – 13.30 Вопросы для обсуждения:

1. Межкультурное взаимодействие в концепциях «мультикультурализма» (опыт гостей) и «единства в многообразии» (опыт России).

2. Повышение эффективности современных инструментов народной дипломатии (общества дружбы, школьные и студенческие обмены, локальные культурные события).

Докладчики:

Стевина Эвулеоча Угба (Федеративная Республика Нигерия)– профессор Калифорнийского государственного университета, доктор философских наук.

«Культура и международные отношения XXI

1. Celebration of the 75th anniversary since the beginning of direct people’s diplomacy – the basis for the development of benevolent and mutually beneficent relations between nations, demonstration and creation of countries’ positive image.

2. People’s diplomacy as an effective form of direct international cultural cooperation.

Speakers:

John Mutton (Coventry, Great Britain) – Coventry City Councillor.

“75 Years of Friendship Between Volgograd and Coventry”

Yury Chekhov (Volgograd, Russia) – Chair of the Council of the Volgograd regional branch of the All-Russian Public Organization “Delovaya Rossiya” (Business Russia).

“On the conferment of the title ‘Honorary Citizen of the Hero-City of Volgograd’ to Her Majesty Queen Elizabeth of Windsor, the Queen Mother of Great Britain”

Qing Boming (Beijing, China) – Secretary General of China International Friendship Cities Association.

“China’s International Friendship Cities: from healing the wounds of war to win-win cooperation”

Svetlana Argastseva (Volgograd, Russia) – Head of the Exhibitions and Representation Section of the “Battle of Stalingrad” museum-reserve, Candidate of Art History.

“And the Saved World Remembers”

Discussion

11.30 – 12.00 COFFEE BREAK

12.00 – 13.30 Questions for discussion

1. Intercultural interaction according to the concepts of “multiculturalism” (experience of the guests) and “unity in diversity” (experience of Russia).

2. Increasing the effectiveness of the modern tools of people’s diplomacy (friendship societies, school and student exchanges, local cultural events).

Speakers:

Stevina Evuleocha Ugba (Federal Republic of Nigeria) – California State University Professor,

века: цивилизованный выбор, вызовы и перспективы»

Иржи Машталка (Чехия) – депутат Европейского парламента, заместитель председателя делегации Европарламента в комитете парламентского сотрудничества ЕС – Россия, доктор наук.

«Проекты народной дипломатии: выставки, стажировки студентов, политический аспект в современном мире»

Антон Павлович Тюков (Волгоград, РФ) – доцент кафедры «Системы автоматизированного проектирования и поискового конструирования» Волгоградского государственного технического университета, кандидат технических наук.

«Форсайт как инструмент активации человеческого капитала»

Александра Михайловна Сукиасян (Волгоград, РФ) – президент Ассоциации частного образования Волгоградской области, исполнительный директор школы «ПОКОЛЕНИЕ».

«Сообщество молодых педагогов Time 2 Teach. Энергия молодых педагогов во благо народной дипломатии»

Обсуждение

15.00 – 16.00 ИТОГОВОЕ ЗАСЕДАНИЕ

Научная библиотека Волгоградского государственного университета,
пр-т Университетский, 100

Модератор:

Василий Валерьевич Тараканов (Волгоград, РФ) – ректор Волгоградского государственного университета, доктор экономических наук, профессор.

Сообщения о работе круглых столов и конференции:

Антон Иванович Лукаш (Волгоград, РФ) – член Общественного совета при комитете науки, образования и молодежной политики Волгоградской области, член совета Волгоградского регионального отделения Ассоциации юристов России, кандидат социологических наук.

Алла Эдуардовна Калинина (Волгоград, РФ) – первый проректор Волгоградского государственного университета, доктор

Doctor of Philosophy.

“Culture and International Relations of the 21st Century: Civilized Choice, Challenges and Perspectives”

Dr. Jiří Maštálka (Czech Republic) – Member of the European Parliament, Vice-Chair in the Delegation to the EU-Russia Parliamentary Cooperation Committee.

“People’s Diplomacy Projects: Exhibitions, Students Internships, Their Political Aspect in Today’s World”

Anton Tiukov (Volgograd, Russia) – Assistant Professor at the “Systems of Automated Conceptual Design and Search Design Engineering” Department of Volgograd State Technical University, Candidate of Technical Sciences.

“Foresight as an Activation Tool for Human Capital Assets”

Aleksandra Sukiasian (Volgograd, Russia) – President of Private Education Association of Volgograd region, Executive Director of the “POKOLENIE” School.

“Young Teachers Community ‘Time 2 Teach’. Young Teachers’ Energy for the Benefit of People’s Diplomacy”

Discussion

15.00 – 16.00 CONCLUDING SESSION

Academic Library of
Volgograd State University
at 100, Universitetsky avenue

Moderator:

Vasily Tarakanov (Volgograd, Russia) – Rector of Volgograd State University, Doctor of Economic Sciences, Professor.

Reports on the work of the round tables
and the conference:

Anton Lukash (Volgograd, Russia) – member of the Public Council at the Committee for Science, Education and Youth Policy of Volgograd region, Board Member of the Volgograd regional branch of the Association of Lawyers of Russia, Candidate of Sociological Sciences.

экономических наук, профессор.

Андрей Владимирович Косолапов (Волгоград, РФ) – председатель Волгоградской городской Думы, руководитель проектного офиса Союза российских городов «Международные отношения».

Михаэль Шлик (Берлин, ФРГ) – пресс-секретарь фракции «Левые» в бундестаге ФРГ.

Яна Сергеевна Бесядынская (Москва, РФ) – Посол доброй воли Российской Ассоциации Содействия ООН, музыкант, продюсер.

Елена Федоровна Парубочая (Волгоград, РФ) – директор Центра общественной дипломатии Волгоградского государственного университета, доцент кафедры международных отношений, политологии и регионоведения Волгоградского государственного университета.

Обсуждение и принятие заключительного документа:

Душан Стоянович (Словень-Градец, Словения) – исполнительный генеральный секретарь Международной ассоциации городов-посланцев мира.

Alla Kalinina (Volgograd, Russia) – First Deputy Rector of Volgograd State University, Doctor of Economic Sciences, Professor.

Andrey Kosolapov (Volgograd, Russia) – Chair of Volgograd City Council, Head of the “International Relations” project office of the Union of Russian Cities.

Michael Schlick (Berlin, Germany) – Press-secretary of DIE LINKE political faction in Bundestag of the Federal Republic of Germany.

Yana Besiadynskaya (Moscow, Russia) – Goodwill Ambassador of the United Nations Association of Russia, musician, producer.

Elena Parubochaya (Volgograd, Russia) – Director of the Center of People’s Diplomacy at Volgograd State University, Assistant Professor at the Department for International Relations, Political Science and Regional Studies of Volgograd State University

Discussion and adoption of the concluding document:

Dušan Stojanovič (Slovenj Gradec, Slovenia) – Executive Secretary General of the International Association of Peace Messenger Cities.